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Protokół Nr 30/2017 
z przebiegu  Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu 

z dnia 21 kwietnia 2017 roku 
 

Rozpoczęcie posiedzenia Komisji godzina: 9,30 

Miejsce posiedzenia: sala konferencyjna Nr 206 Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu Komisji – zgodnie z listą obecności stanowiąca 

zał. Nr 1 do protokołu. (nieobecny Radny Grzegorz Walczak) 

Goście uczestniczący w posiedzeniu Komisji – zgodnie z listą obecności stanowiąca zał. Nr 2 

do protokołu. 

Posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju 

Powiatu1 Józef Piksa. Po powitaniu wszystkich przybyłych na posiedzenie, stwierdził na 

podstawie listy obecności kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji.  

 

Ad 1  

Uwag do porządku obrad nie zgłoszono. Przewodniczący Komisji Józef Piksa 

przeprowadził głosowanie nad przyjęciem porządku, który jest zgodny z zawiadomieniem 

(stanowi zał. Nr 3 do protokołu) wysłanym radnym na posiedzenie komisji (głosowanie: 9 za, 

0 przeciw, 0 wstrzymujących się  –  na Sali obecnych 9 radnych)  

Komisja zatwierdziła następujący porządek obrad: 

1. Przyjęcie porządku obrad Komisji. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu. 

3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego  

w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok. 

4. Informacja na temat dochodów i wydatków własnych zrealizowanych w 2016 roku i 

planowanych z tego tytułu w roku 2017r.  

5. Sprawy bieżące. 

 

Ad 2. Uwag do protokołu z poprzedniego posiedzenia nie  zgłoszono. Jego przyjęcie zostało 

potwierdzone przez głosowanie: 9 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się  –  na Sali obecnych  

9 radnych.  

Ad 3. Projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmian w budżecie na 2017 

rok omówiła Skarbnik Powiatu Wałbrzyskiego Joanna Błażuk. Jak podkreśliła projekt ten 

zakłada zwiększenie dochodów budżetowych o kwotę  83 283 zł z równoczesnym 

                                                           
1
 Ilekroć w protokole znajdzie się wpis Przewodniczący Komisji będzie to oznaczało Przewodniczącego Komisji 

Budżetu i Rozwoju Powiatu.  
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zwiększeniem wydatków budżetowych o tę samą kwotę. Ustala się roczny limit zobowiązań 

 z tytułu kredytu długoterminowego w kwocie 4 700 000 zł. Po stronie dochodów zwiększa 

się: 

• w dziale 700 – gospodarka mieszkaniowa zwiększa się dochody Starostwa o kwotę 

82.281 zł w związku z uzyskaną wyższą kwotą (w wyniku II przetargu 

nieograniczonego) zbycia nieruchomości położonej w Jedlinie-Zdroju przy ul. 

Chojnowskiej 12.  

• w dziale 855 – rodzina na wniosek Dyrektora Domu Dziecka „Catharina” zwiększa się 

dochody jednostki o kwotę 1.002 zł w związku z otrzymaną darowizną na rzecz 

wychowanków 

Po stronie wydatków bieżących: 

• zwiększa się plan finansowy jednostki środki w dziale 855 – rodzina o kwotę 1.002 zł 

w związku z otrzymaną darowizną na wyjazd wakacyjny wychowanków. 

• w dziale 750 – administracja publiczna na wniosek Wydziału Organizacyjnego, 

Promocji i Oświaty zwiększa się plan finansowy o kwotę 40.000 zł w celu 

zabezpieczenia środków na przeprowadzenie remontów w pomieszczeniach 

Starostwa. 

• Na wniosek Biura Obsługi i Spraw Obywatelskich zwiększa się plan finansowy 

Starostwa o kwotę 42.281 zł w celu zabezpieczenia środków m.in. na usuwanie awarii 

osprzętu sieciowego w celu dalszej kontynuacji procedur i systemów w zakresie 

bezpieczeństwa informacji, a także na usługi pocztowe. 

Wydatki inwestycyjne: 

W wyniku rozstrzygnięcia  budżetu partycypacyjnego  zostają wprowadzone zakupy 

inwestycyjne. Są to zadania obejmujące: zakup pojazdu typu „kład” w wysokości 14 745 zł, 

zadanie pn. „bezpieczne trasy turystyczno - rowerowe dla mieszkańców powiatu 

wałbrzyskiego” dla którego zabezpiecza się kwotę 33 670 zł zakup kamer termowizyjnych, 

dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Boguszowie Gorcach. Kwota 12 735 zł zostanie 

przeznaczona na zakup karabinków sportowych w Gminie Czarny Bór.   

W ramach wydatków majątkowych wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pod nazwą 

„Przebudowa obiektu mostowego w ciągu drogi powiatowej Nr 3377D w miejscowości 

Sierpnica”,  na które zabezpiecza się kwotę 220 000 zł – środki te pochodzą z II zadania 

inwestycyjnego dotyczącego budowy obiektu mostowego w miejscowości sierpnica i są one 

wynikiem oszczędności z przeprowadzonego przetargu i podpisanych umów z wykonawcami.  
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Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że to nowe 

zadanie inwestycyjne, które zostało wprowadzone przez Zarząd jest wynikiem wstępnej 

deklaracji Ministerstwa Infrastruktury o przekazaniu rezerwy celowej w wysokości 140 000 

zł na przebudowę obiektu mostowego. W chwili obecnej Powiat oczekuje na zatwierdzenie tej 

kwoty przez Ministra Finansów. Niezwłocznie po otrzymaniu tych środków Zarząd będzie 

mógł przystąpić do procedury wyłonienia wykonawcy na przebudowę tego obiektu 

mostowego.  

Przewodniczący Komisji Bud żetu i Rozwoju Powiatu zapytał, czy mosty w  Dziale 600 

ujęte jako oddzielne zadania inwestycyjne są takie same. 

Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że te mosty są 

podobnych rozmiarów a dokumentacja projektowa, która została wykonana jest w tej samej 

technologii. Dodał również, że realizacja pierwszego mostu  została wyceniona – przez 

wykonawcę na kwotę 280 000 zł. Dodał, że aktualnie zabezpiecza się kwotę 220 000 zł  z 

oszczędności powstałych w wyniku realizacji obiektu mostowego + obiecane dofinansowanie 

z Ministerstwa Infrastruktury w wysokości 140 000 zł. Wobec powyższego założył, że  środki 

na ten cel zostaną zabezpieczone.  

Przewodniczący Komisji Bud żetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa wspomniał, że w Dziale 

600 są dwa zadania:  

„Przebudowa obiektu mostowego (JNI01013311) w ciągu drogi 220.000 zł powiatowej Nr 

3377D w miejscowości Sierpnica, gm. Głuszyca”  i 

„ Przebudowa obiektu mostowego (JNI 01013309) w ciągu drogi 220.000 zł powiatowej Nr 

3377D w km 3+460 w miejscowości Sierpnica, gm. Głuszyca”. 

Wobec tego zapytał, czy te dwie inwestycje zostały wycenione na tą samą kwotę?   

Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że każdy  

z mostów został kosztorysowo wyceniony na ok. 600 000 jednak „po przetargowo” może być  

o połowę mniej, stąd nie ma potrzeby zabezpieczać tak wysokich sum.  

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu 

Józef Piksa  przystąpił do  procedury głosowania opinii. W wyniku głosowania 9 za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących się  (na sali obecnych 9 radnych) Komisja pozytywnie 

zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

 

Ad 4.  

Informacja na temat dochodów i wydatków własnych zrealizowanych w 2016 roku i 

planowanych z tego tytułu w roku 2017 roku omówiła na podstawie przedłożonego radnym 

materiału (stanowi zał. Nr 4 do protokołu) Pani Skarbnik Powiatu Wałbrzyskiego Joanna 
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Błażuk. Jak podkreśliła plan dochodów budżetowych zaplanowany na rok 2017odbiega od 

planu pierwotnego, który został przedłożony Radzie. Jest to spowodowane przede wszystkim 

zmianami tzn. środkami, które uzyskujemy z zewnętrz i które wprowadzamy do budżetu. 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Ad 5. 

Sprawy bieżące: 

Radny Jarosław Buzarewicz zapytał w jakim celu została przeprowadzona wizja lokalna 

obwodnicy Czarnego Boru kto brał w niej udział oraz kiedy zostanie dopuszczony do ruchu  

ten newralgiczny odcinek drogi i jakie inne problemy zostały stwierdzone w trakcie badania 

tego odcinka.  

Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że 

przeprowadzona w dniu 20 kwietnia 2017 roku wizja lokalna była połączona z przeglądem 

gwarancyjnym realizowanego zadania.  W wizji lokalnej uczestniczyli: Wójt Czarnego Boru 

Adam Górecki, Sekretarz Urzędu, pracownik gminy Czarny Bór odpowiedzialny za  

inwestycje, dwóch przedstawicieli Berger Bau Polska Sp. z o.o., dwóch przedstawicieli 

Melafiru, inspektor nadzoru, Członek Zarządu Stanisław Janor, Stanisław Kasprzak osoba 

odpowiedzialna za zarządzanie ruchem na drogach powiatowych i gminnych, przedstawiciel 

Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu Jacek Michalik oraz Wicestarosta Powiatu 

Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski. Cały przegląd odbywał się w atmosferze nerwowości 

z uwagi między innymi na fakt, że nie było ani jednego egzemplarza dokumentacji 

technicznej, do którego można byłoby się odnieść, a strony nie potrafiły udzielić odpowiedzi 

na zadawane im pytania.  

Wicestarosta przypomniał, że poprzedni Zarząd zawarł porozumienie na wspólną realizację 

zadania. Powiat dofinansował to zadanie w kwocie 300 000 zł i został przedstawiony 

Zarządowi Powiatu Wałbrzyskiego projekt budowlany. Z projektu wynikały ściśle określone 

prace budowlane i technologia wykonania robót. W stanowisku naszego urzędu jest 

odmienność  w realizacji tego projektu względem założeń ale strona nie jest w stanie 

przedstawić projektu zamiennego ani nie jest w stanie pokazać projektu wykonawczego.  

Powiat złożył zastrzeżenia. Dokument z tej wizji zostanie nam w terminie późniejszym 

przekazany, aby Powiat mógł zapoznać się z jego treścią.  Stanowisko Wicestarosty było 

jednoznaczne, że do czasu wykonania niezbędnych prac nie będzie podpisywał, żadnych pism 

gdyż ma świadomość, że koszty wykonania niezbędnych prac wyniosą ok. 100 000 zł. 

Powiatu nie stać na tego typu nieodpowiedzialność, aby przez niedopilnowanie i źle 
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prowadzoną inwestycję przez Gminę Czarny Bór, powiat ponosił podwójne koszty tej samej 

inwestycji. Starostwo ma obowiązek domagać się prowadzenia robót budowlanych na takim 

poziomie, aby były zgodne z warunkami technicznymi dla obiektów drogowych oraz  

z infrastrukturą. Pojawiły się w trakcie wizji zarzuty wójta pod kątem organizacji ruchu, które 

w ocenie Wicestarosty są bezpodstawne gdyż powiat ma obowiązek sprawdzić projekt pod 

względem formalno – prawnym, zasad ruchu drogowego oraz ustawienia oznakowania  i 

elementów bezpieczeństwa ruchu w terenie. Pracownik Starostwa Pan Stanisław Kasprzyk 

stwierdził, że brakuje właściwego oznakowania, bariery energochłonne nie są zamontowane 

w wartościach wykazanych w projekcie, czyli stan faktyczny odbiega od przedłożonej 

dokumentacji. Przebieg drogi powiatowej jest oddany do użytku (z warunkowym 

pozwoleniem na użytkowanie spowodowane działaniami gminy a nie powiatu). Powiat 

zgłosił uwagi jedynie co do realizacji robót budowlanych. Zgłoszone przewężenia nie 

występuję, a to co jest utrudnieniem dla wielu samochodów ciężarowych (wyjeżdżanie na 

łuku drogi i zjazd na pobocze) jest spowodowane brakiem wzmocnienia skarp (błąd 

wykonawcy). Na wczorajszym spotkaniu stwierdzono, że naprawę tych skarb mógłby 

wykonać powiat mimo, że nie jest to nasza inwestycja, a koszt umocnienia jednej  z nich to 

50 000 zł. Kolejne wydatki związane z tą drogą, to bariery energochłonne w miejscach, które 

nie przewidział projektant, a które są niezbędne.  Jeżeli wójt gminy Czarny Bór Adam 

Górecki przedstawi dokumentację zawierająca elementy, których w pierwotnym planie 

brakowało to Starosta wyda decyzję pozytywną. Jeżeli wójt uzyska pozwolenie na 

użytkowanie obwodnicy Czarnego Boru, Starostwo będzie mogło przystąpić do uzgodnienia 

zmiany organizacji ruchu w tym obwodzie. Podkreślił również, że jeżeli wykonawca naprawi 

wszystkie niedociągnięcia i wady, które zostały stwierdzone, Powiat Wałbrzyski przystąpi do 

przejęcia protokolarnego nowego odcinka.   

Radny Andrzej Lipi ński zapytał jakie znaczenie dla sprawy ma uchylenie decyzji Nr  

227/2016 Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego. 

Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że chodzi  

o warunkowe pozwolenie, które miał Pan Adam Górecki Wójt Gminy Czarny Bór.  

Powiatowy Inspektor wniósł tożsame zastrzeżenia i uwagi do realizacji zadania, co powiat. 

Wójt złożył odwołanie, w którym wskazuje, że nie powinno się łączyć spraw. Jest to 

uchylenie proceduralne, a nie merytoryczne. Gmina Czarny Bór nie ma pozwolenia na 

użytkowanie na III etap (nie ma możliwości poruszania się od skrzyżowania z drogą 

powiatową – nie ma ciągu). Natomiast ruch po drogach powiatowych jest udrożniony i 

samochody o różnym tonażu mogą się po nich poruszać.  
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Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura poinformował, że Zarząd przygotuje informację na 

temat inwestycji drogowej prowadzonej w Czarnym Borze, aby sprostować nieprawdziwe 

doniesienia medialne. Jak podkreślił społeczeństwo ma prawo uzyskać pełną wiedzę w tym 

zakresie. Niepokojące informacje, które przekazywane są przez wójta Gminy Czarny Bór 

bardzo często nie mają odzwierciedlenia w rzeczywistości. Stąd decyzja o przygotowaniu 

pakietu informacji w celu wyjaśnienia sprawy.  

Radny Andrzej Lipi ński zapytał skąd Zarząd zamierza wziąć środki  w wysokości 100 000 

zł na realizacje wniosku, który został rozpatrzony na posiedzeniu Zarządu w sprawie zakupu 

Busa do Zespołu Placówek Resocjalizacyjnych. 

Członek Zarządu Powiatu Mirosław Potapowicz wyjaśnił, że środki na ten cel zgodnie  

z propozycją Członka Zarządu mają zostać przeniesione z rezerwy, która pierwotnie miała 

zostać przekazana na budowę wieży widokowej w Jedlinie-Zdroju. Obecnie przygotowywana 

jest dokumentacja kosztorysowa i specyfikacja w celu dokonania zakupu tego samochodu 

dlatego zmiany w budżecie, o których mowa nie zostały jeszcze wniesione na tą sesję.  

Radny Andrzej Lipi ński wspomniał, że na ostatniej posiedzeniu rady odbyła się burzliwa 

dyskusja  na temat opieszałości Zarządu w przekazaniu środków na wieżę widokową w 

Jedlinie-Zdroju. Jak się teraz okazuje Zarząd wcześniej zmienił przeznaczenie tych środków. 

Zwrócił się o wyjaśnienie dlaczego na sesji w dniu 27 kwietnia Członkowie Zarządu 

zapewniali radnych, że zmiany w tym zakresie zostaną dokonane po zakończeniu procedury 

podpisania umowy z gminą Jedlina - Zdrój) skoro wcześniej podjęli decyzję (uchwałę 

zarządu) o przeznaczeniu tych środków na zupełnie inny cel.    

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa stwierdził, że takie 

podejście Zarządu jest mało poważne. Poprosił o wyjaśnienie powodów tak nagłej zmiany 

przeznaczenia tych środków.   

Członek Zarządu Powiatu Mirosław Potapowicz podkreślił, że zdecydowanie lepszym 

będzie przekazanie tych środków na zakup samochodu, który będzie dowoził posiłki dla 

Domu Dziecka niż przeznaczanie ich na budowę wieży widokowej usytuowanej nie na 

naszym terenie.  Porozumienie z Gminą Jedlina – Zdrój w zakresie tej inwestycji zostało 

podpisane na kwotę 200 000 zł i to zostało zrealizowane. Wspomniał, że nie przypomina 

sobie, aby Zarząd złożył obietnice, co do przekazania kolejnej transzy w wysokości 100 000 

zł na budowę tej wieży. Środki te miały być uruchomione w sytuacji gdy gminie zabraknie 

ich na dokończenie tej inwestycji. Nadmienił również, że do realizacji inwestycji jaką jest 

budowa wieży widokowej przyłączył się nowy inwestor Gmina Wałbrzych.  

Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski podkreślił, że samochód, 

który jest użytkowany przez Dom Dziecka  jest w bardzo złym stanie. Nie ma miesiąca, aby 
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nie trzeba było go naprawiać. Ma przejechane ponad 500 000 km. Odnosząc się do wsparcia 

gminy Jedlina – Zdrój wyjaśnił, że w załączniku inwestycyjnym było zapisane 200 000 zł i to 

zostało zrealizowane. Rezerwa celowa nie została uruchomiona i rozwiązana (nie było 

głosowania Rady) w celu przekazania jej Gminie Jedlina-Zdrój. Odniósł się również do 

informacji medialnych w których poinformowano społeczność lokalną, że Miasto Wałbrzych 

buduje wraz z Gminą Jedlina wieżę widokową. Uznał, że brak informacji o tym, że Powiat 

Wałbrzyski również wspomógł Jedlinę –Zdrój i  przekazał na ten cel 200 000 zł  jest 

nieeleganckie wobec powiatu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa zapytał, czy jest 

ustalony kalendarz imprez w ramach budżetu partycypacyjnego dla każdej z gmin, czy 

zadania tam zawarte (finansowane przez powiat) będą realizowane wspólnie z gminami, czy 

powiat będzie je realizował sam. W ocenie Przewodniczącego powinien powstać wspólny 

kalendarz imprez.  

Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że aby 

zrealizować wydarzenia kulturalne w ramach wygranego wniosku z budżetu 

partycypacyjnego powiat musi ogłosić konkurs otwarty na ich realizację. Każdy podmiot 

zgodnie z ustawą może stanąć do konkursu, a po jego wygraniu stać się jego realizatorem. 

Wyjaśnił również całą procedurę przekazywania środków i zakupu przedmiotów.  

Więcej pytań nie zgłoszono.  

 

Ad 6.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Józef Piksa zamknął 

trzydzieste  posiedzenie Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu. Na tym protokół zakończono.   

Komisja zakończyła się o godzinie 11,05.  

Protokół sporządziła: 
Violetta Muszyńska 
Główny Specjalista 
 

         
      Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu  
            -//- 
                     Józef Piksa  
 
 
 
 

 

Załącznik: Nagranie CD z posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu stanowi zał. do 
protokołu.  

 
 


